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Pogovor z Miro in Saro Gregoric o potovanju v Egipt, kompozicijah ter gibanju med ianri 

»Glasba je univerzalen jezik. 
Vsi ga oblavadamo.« 

Mira in Sara Gregoric ali Duo Sonoma ie od mladih let skupaj muzicirata. Pri stirih letih je Mira zacela igrati violino, Sara 
pa kitaro. Mira in Sara komponirata lastne pesmi in leta 2021 sta kot Duo Sonoma izdali zgoscenko. Duo je ie nastopal v 
stevilnih driavah - med drugim v Nemciji, ltaliji. Spaniji in na Madiarskem. Konec novembra ju je Austrian Cultural Forum 
povabil na sestdnevno turo v Egipt. V Egiptu je duo nastopal trikrat ter imel masterclass na univerzi. 
Sara je zakljuCila ltudij instru-
mentalne pcdagogike v pred-
metu kitara, v mastru pa je 
ltudirala glasbcno posredova-
nje. Od leta 2020 naprej pou-
Cuje na dunajski glasbcni !oli 
in dela kot utiteljica kitarc v 
tretjem dunajskem okraju. 
Mira je !tudirala glasbcno ter 
gibalno pcdagog,ko oi. rit-
miko s tc1iStcm na violini. l...ct3 
2021 je kontala mastersk, !tu• 
dij mstrumcntalne pedagog1ke 
Jazza tcr improvizirane glasbc. 
Mira poufuje violmo ter Je ak-
r1vna n.1 podrotju glasbenc pc-
dagog1ke prl 1'1nderMu-
sikGruppc na DunaJu. 

Konec nmmbra sla naslopali • 
Kairv. Kako je p,itlo do lega? 
Sara: Oktobra sva prejeli 

povpralcvanje po mailu. V 
p1Yem trcnutku S\'a si mislili, 
da sanjava. Saj ne dobi! vsak 
dan vabila v Egipt. 

Mira: In tako kratkorotno! 
Vabilo je prillo od Austrian 
Cultural Foruma. Casovno se 
je dobro iz!lo in po dolgem pre-
mi!ljevanju sva se odlotili, da 
bova potovali 1ja. 

Sara: Auslrian Cultural Fo-
rum je nastanjen v avstrijskem 
vclepos1ani~Nu. Forum v svo-
jih prostorih organizira !te-
vilne koncerte. izobratevanja, 
delavnice itd. 

Sta fwlili kakln1 posledice madi ••in•• sosednji drtavi1So bili tudi 
kak!oi nrnostni 1krtpl1 
Sara: Potem ko sva dobili va-

bilo, sva dolgo razmi!ljali, ali 
bova urcs Ali. l'rcnutni polo1aj 
v Egiptu n3mrtt n1 ravno naj-
bo/J~1. Dopisoval3 sem si in 
tclefonir.Jl3 s pnstojno osC'bo 
od Foruma in ona mi je razlo-
:!il3 siruacijo. Naju je prcpri• 
Calo, ko je rekla, da bi koncerti 
bili dobra motnost za ljud,, da 
izstopijo iz \•sakdana in vsak-
danjih skrbi. 
V mestu vojne soscdnjih 

drtav nc Cuti!. Dobili pa sva 
navodila, kako naj se ne obna-
la! v arabskem prostoru. Do-
bih s,•a tudi tisro natanfen 
naCrt, kdaj sva kje in kdo naju 
tja spremlJa. Zivcli sva v stano-
vanju v veleposlani!tvu. Zclo 
dobro so skrbeli za naju. 
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kje in s kaleriml skladbaml st1 
naslopali? 
Mira: lmeli sva tri koncertc in 

eno masterclass vencm tednu. 
Nastopali sva na univerzi in v 
operi v Kairo Cer v nekem kul-
tumem forumu v AJcksandrijl, 
masterclass pa sva imcli na 
glasbcniuniverzi. Nastopali pa 
sva izkljuCno z lastnimi kom-
pozicijami. Nekatcrekompozi• 
cije so bilete na najintm prvcm 
albumu, nckatcre pa bova klc 
objavi1i na drugcm, ki ga bova 
snemall mcd potitnicami. 

Kako se /• pullika odmla na va-
jino 91aSN7 
Sara: Mesto Kairo je zelo ti-

vahno. Nacestah jezelo glasno, 
ves cas sc nekaj dogaja. Najina 
glasba je bolj umirjena. Ko sva 
igrali, je tudi publika poscala 
zelo mima. Organizatorj1 iz 
Foruma so bili prav prescne-
Ceni, da so ljudjc lako pozomo 
poslu!ali in utivali v koncertu. 
Bil je eden vrhuncev potova-
nja, ko sva futili, da lahko z 
glasbo pripeljcva ljudi v nov 
svet. 

kako poleka vajin proces komponi-
ranjl? 
Mira: Za vsako skladbo dru-

gace. Wasih je izhodilre kratka 
melodija ali harmonija kak!ne 
koro!koslovenske pesmi. lz 
tega se potem razvije nova pc-
sem. Pogosto celo ljudje iz Ko-
ro!ke nc spoznajo vct osnovne 
pesmi. Pri drugih kompozici-
jah ena od naju prin~ idcjo. 
druga pa spet vsc sprcvrte. 
Deloma pa cud, skupaJ impro-
vizirava m potem se iz teh im-
provizacij 1zlu~i nova skladba. 
Sari: Mislim, da so naJme 

kompozic1je zelo raznollke -
prcdvsemvtehniki. W:asih igra 
Mira bolj perkusivno, vfasih 
igramjaz lcitaro bolj v stilu basa 
11d. 

Kako je potekala maslerclass • 
Kairu? 
Sara: V vabilu univerie so 

prosili, naj natanCno opi!eva, 
kaj vse sva ltudirali in kak!ne 
kvalifikacije imava. Poslali sva 
torej precej dolgo listo predlo-
gov, kaj bi lahko pouCevali. 
Praviaprav sva bili mnenja, da 
bova ut1li violiniste in kitariste. 

Mira: Najin razred je imel 30 
do40 !tudentovin Studentk, ki 
so igrali tisto ra:z.litne instru-
mente. lmeli smo flavtiste. pi-
aniste, tolkala itd. Tudi ravna-
teljica univerzc je bila med 
udeldenci! Potem sva najin 
naCrt spremenili. Najprej sva 
se predstavili ,n radotili najin 
pedago!ki pristop. Nato smo 
skupaJ naredili nekaj vaj, k1 
lahko koristlJO vscm glasbem-
kom. Pokazali sva cudi, kako 
komponirava in potem smo na 
osnovi teh kompozic1j skupaJ 
improvizirali. 
Sara: Masterclass sva torej 
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res bolj pedago!ko usmerili. 
Studirala sem posredovanjc 
glasbc, Mira paje !tudirala rit• 
miko in glasbcno in gibalno 
pedagogiko. Ljudje so bili zelo 
motivirani in navdu~ni. 
Redko je namreC, da imajo in-
ltruktorji mas1erelassov tudi 
izkulnje na podroCju pedago-
gike. Tudi na tcj ravnije bila 1a 
masterclass za udelctence in 
udeleunke nekaj novega. Po 
ceCaju so nama rekli, da naj 
nujno !ccnkral prideva. Ko sva 
potem nastopali v opcri,je ne-
kaj teh udelctenccv sedelo v 
publikl. 

S1 lgr, klaslko po mm sntu na 
lsll naflnallsomlik1 prl doslopu? 
Sara: Mislim, da Je klasika v 

osnovi povsod isla, ampak teh-
nike so razliCne. Midve priha-
jova obc iz klasike, potem po se 
je Mira spccializirala na jazz. 
jaz pa na novo glasbo. Najina 
glasbajezdaj neka me!anica in 
ni v« füta klasika. Zelo za-
bavno je bilo zame, ko sva po 
nastopu vopcri imeli intervju z 
angle!ko egipCansko televi-
zijo. Ves tas so naju spra!cvali 
1c o ldasiki. 

Kai oa,ogofa Ylflrla .,,ta•lca kla-
slkt, tim io slmnskl ljlldskt 
91asbe7 
Mira: Do leca 2018 sva sku-

paj igrali le klasiCno glasbo. To 
pomeni, da sva igrali te obsto-
j«i rcpertoar za violino in ki-
taro. Pocem je to za noju pos-
talo dolgocasno. Anlmirala 
scm torej Saro, da zatneva 
malo improvizirati. Obe imava 
bogato lzobrazbo in imeli sva 
mnogoinputa. Hotelisva,da Ce 
razliCnc impresije vphvajo na 
najino glasbo. Tako je nastala 
glasba, kije Cislo najina. 
Sara: Ta mc!anica 1anrov 

1udi omogoca, da sva zelo ftc-
ksibilni. Lahko sodelujeva pri 
raznih programih. Lahko na-
stopava samostojno ali pa kot 
glasbcnl okvir neke prired1tve. 
Najina glasba sc na pnmer po-
goslo dobro ujema z literaturo. 

Ker lgrava lastno gl•sbo: 
imava tudi vcC svobode pn 
oblikovanju. NatanCno vcva, 
kako naj glasba zveni in jo 
lahko tudi prilagodiva razmc-
ram. . . 

Najina zaloiba naJu s,cer 
imenuje world mus1c, ampak 
mislim, da sva bolj cross-over. 

To je po cni strani dobro, kcr 
lahko povsod sodclujd. po 
drug1 strani pa je teiavno, ker 
te ljudjc ne morejo nataocno 
idcntificirari. Danes hexe vs:ik 
spadati v dolocen predal. 
mcd\'c pa sva v vseh doma. 

kaktno •111!1• igra vaji•• koron,-
slovensko ozadje pri glasli? 
Mira: Lcpoje,da 1mava mo:!-

nost govoriti o naJini narodni 
skupnosti 1udi v inoztmstvu. 
Tudi v Egiptu sva pripovedo-
vali o slovenski manj!ini na 
Koro!kcm, da govorimo v raz-
liCnih slovenskih nar<Cjih ter 
da imamo bogato kulturo. 
Sara: Pri konccrtih vedno 

tudi govoriva o manj~ini. ker je 
to pat najino poreklo in kcr slo-
venska glasbcna tradicija 
mCXno vpliva na najino delo. 
Kakorsoslovenskcpesmi, tako 
je tudi najina glasba vC.sih me-
lanholiCna, vfasih cudi bOJC· 
vita. 

Sla ludi dKtnlki mednarodne 
glasbeftt delmice Sonus. Kaj 
YalN pomtftl dtlo pri Sooosu? 
Sara: Sonus lahko pomaga 

mladini naju potdoglasbe-ah 
k profesionalnemu ali k ljub1-
tcljskemu igranju glasbe. 

Mira: Preko Sonusa lahko 
deh! to vesclje in ljubezen do 
glasbe. Mladina spozna, v ka-
k!nih ronnacijah sc lahko 
skupno igra1 kako instrumenti 
•sodelujejo• in kaj lahko pri 
skupnem muziciranju vse nas-
tanc. 
Sara: Glasba je univcrzalen 

jezik. Vsi ga oblavadamo. Tudi 
fc glasbcniki in glasbcnice go-
vorijo razliCne jezike, lahko 
najdejo v glasbi skupen zvok. 
To je nekaj Cisto poscbnega. 
Mishm, da je 10 bil tudi virok 
za naju, zakaj sva ostali pri in• 
strumentih in takaj dclava na 
podroCju glasbc. 

Kai sl !tUta za Sonus? 
Mira: t..,po bi bilo, Ce bi sc 

ponudba posredovanja glasbe 
leraz!irila. Vesclilobi me. tcbi 
Sonus ne bil omcjcn na en te--
den, temvct da bi sc tudi med 
letom v« dogajaio. MJSlim, da 
smo prvi korak k narcdili z 
uslanovitvijo programa So-
nus-outreach, s katerlm obi• 
skujcmo !ole in imamo delav-
nice. Sodelujcmo tudi z 
muzeJem Liaunig. Docenti in 

docentke Sonusa igraJo v mu-
zcju in tako postav1Jo umctn1-
lka dela in glasbo v dialog. 

Sara: MJSlim, da bi morala 
biti glasba dostopna vscm. Zc-
lim si, da b1 s Sonusom doscgh 
tudi 11s1e, k1 sploh mmajo do-
scopa do glasbc. 

Na kalerih projektih delala trenu-
tno? 
Sara: Dobro sodelujeva 

druga z drugo, zato ne nasto-
pava samo skupaj. ampak tud, 
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rar.ijava delavnice. Zdaj bova 
v okviru Sonus-outreach na-
stopah znizom konccrtov. kiso 
namenjeni poscbcj otrokom, 
mladini 1er druiinam. TudiTn-
vium, ki bo 14. avgusta 2024. 
te pnpravlJamo. 

Mira: lmava tudi dclavnice 
tcr izobratevanJa za utitclje in 
uCiteljice na Pedagolki visoki 
!oh Viktoria Frankla. Predsta-
v1tev naJine novc zgoStenke pa 
bo predvidoma juhJa 2024 na 
Koro!kem. ,., G. , 
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